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در سفر فعالان اقتصادی اتاق بازرگانی اصفهان و هیئت بلندپایه استان به روسیه مطرح شد؛

گسترش روابط اقتصادی با روسیه یک ضرورت است

استاندار اصفهان در نشستی که در جریان سفر فعالان اقتصادی اتاق بازرگانی اصفهان و هیئت بلندپایه استان به روسیه

در مسکو برگزار شد، گفت: گسترش روابط تجاری ایران با دیگر کشورها از جمله روسیه یک ضرورت است.

به گزارش روابط عمومی اتاق بازرگانی اصفهان، فعالان اقتصادی اتاق بازرگانی اصفهان و هیئت بلندپایه استان در سفر به روسیه در نشستی با حضور سفیر جمهوری اسلامی ایران

در مسکو شرکت کردند.

استاندار اصفهان در این نشست با بیان اینکه گسترش روابط تجاری ایران با دیگر کشورها یک ضرورت است، اظهار داشت: دنیای امروز، دنیای متفاوتی است؛ بنابراین باید با

شناخت دنیای امروز و متناسب با شرایط فعلی سهم خود را از اقتصاد منطقه و روسیه طلب کنیم.

سیدرضا مرتضوی با اشاره به عدم توجه به گسترش روابط تجاری با کشورهای منطقه و کشورهای همسایه در سال های گذشته و تمرکز بر رابطه با غرب افزود: امروز کمتر کسی در

کشورمان رویکرد سابق را نسبت به اروپا دارد و همه می دانند رویکرد یک طرفه ای که در سال های گذشته در مبادلات و ارتباطات خود با این قاره تعریف کرده بودیم، سرانجام

خوبی نداشت و با توجه به دنباله رو بودن آنها در سیاست خارجی و سیاست های اقتصادی صلاح نیست بر این رابطه پافشاری کنیم.

وی با اشاره به افزایش توانمندی های اقتصادی کشورمان ادامه داد: با رشدی که جمهوری اسلامی ایران در سال های اخیر تجربه کرده اگر به کشورهای همسایه توجه نکنیم، مسیر

رشدمان به بن بست می خورد و اقتصاد روسیه یکی از مسیرهای ویژه ای است که باید موردتوجه قرار گیرد.

استاندار اصفهان با اشاره به عضویت کشورمان در پیمان شانگهای گفت: دولت بر پیمودن مسیر گسترش روابط تجاری با روسیه تأکید دارد و وزارتخانه های مرتبط نیز در مکاتبات

خود با استانداری ها و رئیس جمهور نیز در دیدار با استانداران بر این امر تأکید دارند. در همین راستا اقداماتی در استان آغاز شد و اتاق اصفهان با توجه به رویکردی که در دوره

فعلی در حوزه تجارت خارجی دارد، دعوت از هیئت های تجاری و فعالان اقتصادی سایر کشورها را به صورت روتین در دستور کار خود قرار داد که خوشبختانه نتایج خوبی داشت.

اتاق بازرگانی اصفهان از مدتی پیش برای گسترش روابط اصفهان با روسیه در چهار محور علم و فناوری، مدیریت شهری، اقتصادی، بازرگانی، صنعتی و کشاورزی و همچنین حوزه

گردشگری برنامه ریزی کرد. همچنین از گذشته میان اصفهان و سن پترزبورگ پیمان خواهرخواندگی برقرار بوده که ما را به اقدامات ویژه تری نیز واداشت.

مرتضوی با اشاره به ارائه بخشی از توانمندی ها و ظرفیت های استان اصفهان در جریان سفر به روسیه بیان کرد: امیدوارم سفر هیئت تجاری اصفهان به روسیه زیربنایی برای

حضور پررنگ تر اصفهان و سایر استان های ایران در روسیه شود. از طرف دیگر امیدوارم سفارت ایران در روسیه و سایر کشورهای عضو پیمان شانگهای این رویکرد را به عنوان

برنامه اصلی خود دنبال کنند تا خیال تجار و صنعت گران کشورمان از پشتیبانی، هدایت، رفع مشکلات احتمالی تجار و ایجاد ارتباط میان بخش های متناظر در دو کشور آسوده

باشد و برخی نگاه های منفی گذشته درباره سیاست های حمایتی از فعالان اقتصادی و صنعت گران رفع شود.

عزم اصفهان برای گسترش همکاری های دوجانبه با روسیه جدی و درازمدت است

مسعود گلشیرازی، رئیس اتاق بازرگانی اصفهان با بیان اینکه برنامه اتاق اصفهان از سال گذشته بر حضور در بازارهای صادراتی کشورهای همسایه از جمله روسیه متمرکز شده،

گفت: اتاق اصفهان 600 برنامه و اقدام برای سال 1401 داشت که سفر هیئت تجاری اصفهان به روسیه یکی از آنها بود.

وی با تقدیر از حمایت وزارت امور خارجه ،سازمان توسعه تجارت و استاندار اصفهان بیان کرد: اصفهان استانی صنعتی، معدنی، تجاری گردشگری و کشاورزی است و در بسیاری از

بخش های صنعتی و تولیدی رتبه نخست کشور را دارد. تلاش کردیم هیئت تجاری این استان در سفر به روسیه نماینده ای از کلیه بخش ها حضور داشته باشد تا این سفر به

نتایج مطلوب و بلندمدت موردنظر برسد.

گلشیرازی با اشاره به عقد تفاهم نامه هایی در خلال این سفر افزود: امیدوارم این ارتباط دوسویه و بر اساس منافع متقابل نتایج خوبی عاید کشور و استان اصفهان کند.

رئیس اتاق بازرگانی اصفهان ادامه داد: عزم اصفهان برای ارتباط اقتصادی عملیاتی با روسیه جدی است و نگاه مان نیز نگاهی ابزاری نیست که می تواند اقتصاد کشورمان را

متحول کند.

وی افزود: در گردهمایی که ابتدای سال جاری با حضور پنج هزار فعال اقتصادی استان، استاندار اصفهان، مقامات عالی رتبه دستگاه های اجرایی، دستگاه قضائی و نمایندگان

مجلس برگزار شد، تأکید کردیم از سال 90 تا 99 تنها یک ششم GDP بالقوه استان محقق شده و تأکید کردیم برای جبران این ضعف باید خود را وقف اصفهان کنیم تا این ظرفیت

بالقوه به ظرفیت بالفعل تبدیل شده و نتایج آن در افزایش درآمد سرانه استان متبلور شود.

وی با تأکید بر حمایت سازمان توسعه تجارت و همت بخش خصوصی و صنعت گران استان برای گسترش روابط تجاری با روسیه خاطرنشان کرد: امیدوارم حمایت از تجار و

صنعت گران استان اصفهان برای حضور در بازار روسیه مستمر باشد و ما نیز وظیفه خود می دانیم رویکرد کشور مبنی بر گسترش روابط تجاری با روسیه را محقق کنیم.

گلشیرازی با اشاره به سفر هیئت بلندپایه تجار روس در ماه گذشته به اصفهان به همراه روسای هفت اتاق بازرگانی این کشور و سرکنسول فدراسیون روسیه در اصفهان و

بازدیدهای ایشان از بعضی کارخانجات و مؤسسات تولیدی، تحقیقاتی و فن آوری گفت: آنها در طول این نشست از نزدیک با ظرفیت های اقتصادی، تحقیقاتی و فن آوری

اصفهان آشنا شدند.

بازار روسیه به ایران نیازمند است

همچنین کاظم جلالی، سفیر ایران در روسیه با بیان اینکه کشورمان هنوز نتوانسته سهم متناسب خود را از بازار روسیه به دست آورد، گفت: سال 2021 بهترین سال در تاریخ روابط

تجاری ایران و روسیه بوده که حجم صادرات کشورمان حدود یک میلیارد دلار و به میزان 0.4 درصد از بازار صادراتی این کشور بود که سهم ناچیزی است. دلیل این سهم اندک تنها

خودزنی در داخل کشور نبود و روسیه نیز بیشتر بر گسترش روابط با غرب و نه شرق تمرکز داشت که زیرساخت های این کشور مانند بنادر موید این رویکرد است.

وی با بیان اینکه تجار ایران بازار روسیه را نشناخته و عمدتاً به طور تصادفی به تجارت با این کشور مشغول شده اند، افزود: البته این به معنای ضعف تجار نیست، بلکه در ایران

برنامه منسجمی برای حضور در بازار روسیه وجود نداشته است.

جلالی با تشریح رویدادهای سیاسی اخیر منطقه از جمله جنگ روسیه با اوکراین و تبعات آن بر منطقه و دنیا ادامه داد: طبق یک نگاه واقع گرایانه، روسیه مسیر تجاری مطمئن

دیگری به جز ایران ندارد؛ بنابراین راه اندازی کریدور شمال-جنوب فرصت بسیار مغتنمی برای ایران و روسیه است. در گذشته در این زمینه کم کاری شده اما دولت فعلی عزم خوبی

برای راه اندازی آن دارد. همچنین روسیه امروز در بخش های مختلف نیازمند ایران است و در طلایی ترین دوران روابط دو کشور قرار داریم.

1 صفحه 1 | ITShams.ir - قدرت گرفته از پرتال شمس

https://www.eccim.com/News/5957/


سفیر ایران در روسیه گفت: سبد کالاهای صادراتی کشورمان به روسیه باید متنوع تر شود و صنعت نساجی، مصالح ساختمانی، صنایع غذایی و آی تی کشورمان می تواند با

صادرات به این کشور متحول شود که نیازمند عزم جدی است و ما نیز از هیچ کمکی فروگذار نمی کنیم. طرف روسی نیز به گسترش روابط تجاری با ایران بسیار علاقه مند است.
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